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\ 

 للاتحاد البرلماني الدولي 139الجمعية العامة الـــ 
 والاجتماعات ذات الصلة

 جنيف، سويسرا       
 2018تشرين الأول/أكتوبر  14-18          

 
 

 
 

  في طارئ بند إدراج طلب في النظر
 العامة الجمعية أعمال جدول

 

 ارئ ط بند إدراج طلب
 الدولي البرلماني للاتحاد 139 الجمعية العامة الــ أعمال جدول في

 الكويتدولة مُقدم من وفد 
 

 رفقىةم ووثايى  طلبىا   ت دولىة الوويىالأمىة فيمجلى   ريىس  مىن الىريس  تلقى  ،2018 أكتوبر/  الأول تشرين 11 في
 :بعنوان 139 الجمعسة العامة أعمال جدول في طارئ بند لإدراج

 

 "الدولسة للقوانين وانتهاك للإنسانسة حصار الأونروا: منظمة عن المساعدات قطع"
 

إضىافة  ،(الأول المرفى ) الطلى  يمقدالتي تضمنت ت الرسالة نصمرفقا   139العامة الىى  الجمعسة في نو المندوب سجدوس  
 .له دعما  ( الثالث المرف ) قرار ومشروع ،(الثاني المرف ) التفسيرية ذكرةإلى الم

 

ىىىو  تشىىىرين  15 ثنىىىينالإ وميىىىالوويىىىت  دولىىىة وفىىىد طلىىى  بشىىى ن قىىىرارا   تتخىىىذ أن 139الىىىىىى العامىىىة  الجمعسىىىة مىىىن طل س  س 
 .2018، الأول/ أكتوبر

 

 أن الىىدوي البرلمىىاني الاتحىىاد في عضىىو لأي يجىىو  العامىىة، الجمعسىىة لىىواي مىىن ( 1)الفقىىرة  11القاعىىدة  أحوىىام بموجىى 
 قىرار ومشىروع تفسيرية مىوجةة بمذكرة الطل  هذا يرف  أن ويج . الجمعسة أعمال جدول في طارئ بند إدراج يطل 
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الطلى  وأي  بإرسىال الىدوي البرلمىاني للاتحىاد الأمانة العامة وتقوم. الطل  يغطسه الذي الموضوع نطاق بوضوح يحدد
 الفور. إلى جمسع الأعضاء عل  القبسل هذا من وثاي 

 

 :ييل ما العامة عل  الجمعسة لواي  من (2)الفقرة  11القاعدة  إضافة إلى ذلك، تنص
 

 مىن عاجىل إجىراء طىارئ وضىع دوي هىام حىدخ مى يرا  يسىتلةم ا ىاذ بنىد إدراج طل  يتناول أن يج  (أ)
 وحشىىد الاسىىتجابة أيىىهر  عىىن الىىدوي البرلمىىاني الاتحىىاد يعىىر  أن المناسىى  ومىىن الىىدوي، المجتمىىع جانىى 
 التصويت. في كةالمشار  الأصوات ثلثي عل  يحصل ينبغي أن الطل  هذا مثل ولقبول البرلمانسة.

 عىدة حصىول حىال واحىد، وفي طارئ بند سوى أعمالها جدول في تدرج أن للجمعسة العامة يجو  لا  ( )
 الإيجابسة. واتالأص من عدد أكبر عل  الذي يحصل الطل  يقبل المطلوبة، الأغلبسة عل  طلبات

واحىد، رىرأ أن  لى مقترحىام  لتقىداها في ط دمى طىارئ  بنىد لإدراج أكثىر أو طلبىين لمقىدمي يجىو  (ج)
 نفسه. الموضوع الأساسسة المقترحات تتناول

 مقىدمو،، يسىببه أن دبعى موضىوع مقىترح الطىارئ، بالبنىد المتعلى  القىرار، مشىروع في يىدرج أن يجو  لا (د)
 الىذي الموضىوع عنىوان وفي الطل  في له واضبة هناك إرارة تون لم ما الجمعسة العامة، رفضته إذا أو

 الجمعسة العامة. اعتمدته
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 قبل  من الرئيس إلى وجهةالم المراسلات
  في دولة الكويتمجلس الأمة  رئيس

 
 

 ،الريس  ةالسسد تيعةية 
 

 .جسدة بصبةوأنت   الرسالة هذ، واتتلق أن آمل
 

 أعمىال جىدول في طىارئ بنىد دراجلإ طل  تقديم في ترغ  دولة الوويتل الدولسة البرلمانسة الشعبة بأنأودُّ إبلاغو  
. الىدوي البرلمىاني للاتحىاد لأساسىيا النظىام مىن (2)الفقىرة  14 للمىادة وفقىا الدوي البرلماني للاتحاد 139 الى الجمعسة

 :بعنوان هو المقترح ارئوالبند الط

 : حصار للإنسانسة وانتهاك للقوانين الدولسةاالأونرو قطع المساعدات عن منظمة 

 
 

 .ارئط بندك  راجهلإد المقترحو  أعلا،، المذكور النبو عل المعنون  القرار، ومشروع موجةة تفسيرية كرةتجدون طسه مذ 
 

 .أسم  آيات التقدير قبول يرج 
 

 بإيلاص،
 

 الغانم علي مر وق  )التوقسع(
 ريس  
 مجل  الأمة في دولة الوويت 
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 الدولية للقوانين وانتهاك للإنسانية حصار الأونروا: منظمة عن المساعدات قطع

 الكويت دولة وفد مقدمة منمذكرة تفسيرية 
 
 

بدة عام ة العامة للأم  المتلجمعسوالصادر عن ا رابعا ( )البند 302لقد أنش ت منظمة الأونروا بموج  القرار رق  
 العالم.غاثة المباررة للاجئين الفلسطسنسين حول ، وذلك من أجل تقديم الإ1949

 

 لاجئ فلسطسني، وعلسه فإن ملايين 5 ولا  الت حتى يومنا الحاي تعمل المنظمة عل  دع  وتسسير حساة أكثر من
، هو قرار كارثي بح  ه لاء نويا  ملسون دولار س 350تقدر بى  قرار وقف تقديم المساهمات المالسة للأونروا والتي

بموج  قرار  د أنش توا قالدوي، وذلك لأن منظمة الأونر  برياء ويرق واض  لأه  أس  ودعامات القانونالأ
 أممي صادر عن الجمعسة العامة وصادق علسه العالم أجمع.

 

للاتحاد البرلماني الدوي  139ىوبناء  علسه يطل  وفد دولة الوويت إدراج هذا البند في جدول أعمال الجمعسة ال
 في جنسف. – 2018أكتوبر  18-14يلال الفترة  اوالمقرر عقده

 

سة برلمانسة الدوللشع  الاعضاء أقبل السادة  والت يسد منكما يرجو وفد دولة الوويت أن يحظ  هذا البند بالدع  
 طسنسة.بالقضسة الفلس لمتعلقةما اياصة وأنه يتعل  بالانتهاكات المستمرة لحقوق الانسان والقوانين الدولسة لاسس
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 الدولية للقوانين وانتهاك للإنسانية حصار الأونروا: منظمة عن المساعدات قطع
 الكويتدولة وفد  من مقدم قرار مشروع

 

 ،إذ ت كد عل  الدوي البرلماني للاتحاد 139 عامة الىىىال الجمعسة إن       
 

ونروا ولم نظمة الاة عن مالتي رفضت واستنورت قرار قطع المساهمات المالسللبوومات  احترامنا التام (1)
 توقف المساعدات المالسة التي تضمن استمرار عمل منظمة الأونروا.

 

لو  من ا هو مطكل م  استمرار الدع  والت يسد لملف اللاجئين الفلسطسنسين، وتقديم عل  الت كسد (2)
اللاجئين  فة تجا،ها كامساهمات مالسة لمنظمة الأونروا لتموسنها من الاستمرار بالنهوض بمس ولست

 الفلسطسنسين.
 

 ت بموج  لسة انشو مة دان الأونروا لسست منظمة تابعة للسلطة الفلسطسنسة بل هي منظ عل  الت كسد (3)
قلة سير عمل المنظمة هو ، وبالتاي عر 302/1949قرار أممي صادر عن الجمعسة العامة للأم  المتبدة 

 بمثابة يرق صري  للقوانين الدولسة.
 

تأ يم في المنطقة و السلام ارطةلخأن قرار وقف تقديم المساعدات المالسة للأونروا، هو تدمير  عل  التشديد  (4)
 اع العربي الاسرايسلي.جديدة في الصر 

 
 

دولسىىة  منظمىىة عمىىل  وقىىف وقىىف تقىىديم المسىىاعدات المالسىىة جملىىة  وتفصىىسلا ، فىىلا اوىىن أن يىىتبقىىرار  تنىىدد .1
 ؛أنش ت بموج  قرار أممي

 

لسىىىىطسنسة، راضىىىىي الفالممارسىىىىات الصىىىىهسونسة علىىىى  الأأنىىىىه لا اوىىىىن القبىىىىول بت يسىىىىد ومباركىىىىة  د علىىىى تشىىىىد .2
  سىىىرايسلسة علىىىلمصىىىال الامصىىىيرية تحومهىىىا الاهىىىواء والىىىدوافع السساسىىىسة لخدمىىىة اوبالتىىىاي إصىىىدار قىىىرارات 
 الأبرياء؛حسا  حساة الملايين من 

 

سىتطسع تلأونىروا حىتى المنظمىة  الرفض العالمي لهىذا القىرار وتىوفير المةيىد مىن الىدع  المىادي استمرار تطال  .3
 ؛الفلسطسنسينإلسها تجا، اللاجئين أن ت دي مهامها الموكلة 

 

 ؛انت الانسا المتعلقة بحقوق وحريااحترام القوانين والمواثس  الدولسة لاسسم لىإ تدعو .4
 

 

A/139/2-P. 4 
3 ملب   
نجلسةيةالإالأصل:   



 

139
th

 IPU ASSEMBLY 
AND RELATED MEETINGS 

 

Geneva, 14-18.10.2018 

 

E 
#IPU134 

#IPU139 

 

 
Assembly A/139/2-P.4 
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Consideration of requests for the inclusion of 
an emergency item in the Assembly agenda 

 
Request for the inclusion of an emergency item 

in the agenda of the 139
th

 Assembly of the Inter-Parliamentary Union 
submitted by the delegation of Kuwait 

 

On 11 October 2018, the President received from the Speaker of the National Assembly 
of Kuwait a request and accompanying documents for the inclusion in the agenda of the 
139

th 
Assembly of an emergency item entitled: 

 

"Cutting off aid to UNRWA: A humanitarian blockade and violation of international law".  
 

Delegates to the 139
th
 Assembly will find attached the text of the communication 

submitting the request (Annex I), as well as an explanatory memorandum (Annex II) and 
a draft resolution (Annex III) in support thereof. 
 

The 139
th
 Assembly will be required to take a decision on the request of the delegation of 

Kuwait on Monday, 15 October 2018. 
 

Under the terms of Assembly Rule 11.1, any Member of the IPU may request the 
inclusion of an emergency item in the Assembly agenda. Such a request must be 
accompanied by a brief explanatory memorandum and a draft resolution which clearly 
define the scope of the subject covered by the request. The IPU Secretariat shall 
communicate the request and any such documents immediately to all Members. 
 

Furthermore, Assembly Rule 11.2 stipulates that: 
 

(a) A request for the inclusion of an emergency item must relate to a recent major 
situation of international concern on which urgent action by the international 
community is required and on which it is appropriate for the IPU to express its 
opinion and mobilize a parliamentary response. Such a request must receive a 
two-thirds majority of the votes cast in order to be accepted.  

(b) The Assembly may place only one emergency item on its agenda. Should several 
requests obtain the requisite majority, the one having received the largest number 
of positive votes shall be accepted. 

(c) The authors of two or more requests for the inclusion of an emergency item may 
combine their proposals to present a joint one, provided that each of the original 
proposals relates to the same subject. 

(d) The subject of a proposal that has been withdrawn by its authors or rejected by the 
Assembly cannot be included in the draft resolution submitted on the emergency 
item, unless it is clearly referred to in the request and title of the subject adopted by 
the Assembly. 
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COMMUNICATION ADDRESSED TO THE PRESIDENT BY 
THE SPEAKER OF THE NATIONAL ASSEMBLY OF KUWAIT 

 
 
 
 

Kuwait, 11 October 2018 
 

 
 
 
 
 
Dear Madam President, 
  
I hope that you receive this letter in good health. 
 
Please be informed that Inter-Parliamentary Group of Kuwait wishes to submit a request for inclusion 
of an emergency item in the agenda of the 139

th
 IPU Assembly in accordance with Article 14.2 of the 

IPU Statutes. The proposed emergency item is titled: 
 

"Cutting off aid to UNRWA: A humanitarian blockade and violation of international law". 
 
 
 
Kindly find attached a brief explanatory memorandum and the draft resolution, titled as stated above, 
proposed for inclusion as an emergency item. 
 
Please accept the assurances of my highest regards. 
 
 
 
 

Yours sincerely, 
 
 

(Signed) Marzouq A. AL-GHANIM 
Speaker 

National Assembly of Kuwait 
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CUTTING OFF AID TO UNRWA: A HUMANITARIAN BLOCKADE AND VIOLATION OF 
INTERNATIONAL LAW 

 
Explanatory memorandum submitted by the delegation of Kuwait 

 
 
The UNRWA agency was established in 1949 by United Nation's General Assembly Resolution 302 
(IV) which provides for immediate relief for Palestinian refugees around the world. 
 
To the present day, UNRWA has been working to support and facilitate the lives of more than five 
million Palestinian refugees. The decision to stop providing financial contributions to UNRWA, 
estimated at 350 million dollars a year, is a catastrophic decision for these innocent people and a clear 
violation to the most important foundations and pillars of international law, as UNRWA was created 
under a United Nations resolution adopted by the entire world. 
 
Accordingly, the delegation of Kuwait requests the inclusion of this emergency item in the agenda of 
the 139

th
 IPU Assembly to be held from 14 to 18 October 2018 in Geneva, Switzerland. 

 
The delegation of Kuwait also hopes that this item gets the support and backing of IPU Members, 
especially as it deals with continued violations of human rights and international law, in particular 
those related to the Palestinian cause. 
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CUTTING OFF AID TO UNRWA: A HUMANITARIAN BLOCKADE AND VIOLATION OF 
INTERNATIONAL LAW 

 
 

Draft resolution submitted by the delegation of KUWAIT 
 
 

  The 139
th
 Assembly of the Inter–Parliamentary Union, 

 
(1) Fully respecting the governments who rejected and denounced the decision to suspend 
the financial aid which guarantees the continuation of UNRWA’s work, 
 
(2) Confirming its continued support for the Palestinian refugee case and provision of all 
necessary financial contributions to UNRWA to enable it to continue fulfilling its responsibilities 
towards Palestinian refugees, 
 
(3) Affirming that UNRWA is not an agency affiliated to the Palestinian Authority, but an 
international organization established under United Nations General Assembly Resolution 302 (IV) 
1949, and that impeding the functioning of the organization is a clear violation of international law,  
 
(4) Stressing that the decision to cut all aid to UNRWA is damaging to the peace road map in 
the region and represents a new crisis in the Arab-Israeli conflict, 
 

1. Denounces the decision in its entirety as the work of an international organization 
established by a UN resolution should not be suspended; 

 
2. Emphasizes that the Zionist practices in the Palestinian territories should not be 

supported or condoned, and that making critical decisions based on political whims and 
motivations to serve Israeli interests at the expense of millions of innocent lives is 
unacceptable; 

 
3. Demands the continued global rejection of this decision, and the provision of more 

financial support to UNRWA to enable it to carry out its work with Palestinian refugees; 
 
4. Calls for respect for international law and conventions, in particular those pertaining to 

human rights and freedoms. 


